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ــارس  • ــژو پ ــوادث عــکــس پـ ــ در صفحه ح
گذاشتید بعد نوشتید سارق پراید در تصادف 

کشته شد! بیشتر دقت کنید.
مدیرامور مشتركین توانیر شما 12 هزار  •

تنه درخت را به قاچاقچیان هدیه دادید ! باید 
اول باجنگلبانی صحبت می كردید بعد قبض 
های برق را تبدیل به چوب می كردید. چون 
هرهفته صدها كامیون از جنگل های سراسر 
ایران قاچاق می شود. مگر مبل سازی های 
سراسر ایران نباید مثل شما درآمد داشته 

باشند؟! حال پیدا كنید پرتقال فروش را!
اتوبوس  • رانندگان  به  پیشنهاد می کنم 

چه خصوصی و چه دولتی یک عدد دستگاه 
کارت خوان بدهند تا در صورت نداشتن من 

کارت و نبود پول خرد مشکلی پیش نیاید.
چرا شما به عنوان یک نشریه مورد اعتماد  •

مردم گزارشی از وضعیت فروش قرص های 
ــودش شــده عامل  تــرک اعتیاد که الان خ
اعتیاد تهیه نمی کنید؟ من خودم اسیرش 
شــدم ولــی الان آزاد شــدم . اول ترامادول 
می خوردم برای استفاده از خاصیت تاخیری 
اش ولــی بــه جایی رســیــدم کــه روزی پنج 
تامتادون 40 جواب گو نبود. مجبور شدم به 
خاطر هزینه قرص تریاک مصرف کنم ولی 

خداکمک کرد زود جمع کردم. 
ــان ثــروتــمــنــد و  • ــوی ــددج اگـــر مــاجــرای م

میلیاردرهای یارانه بگیر، تبلیغاتی و دروغ 
بدنیست  مسئولان  مالی  شفافیت  نباشد 

آشکار شود.
 قبلا شرکت برق پیام قبض میان دوره ۳ را  •

فرستاده است و حالا باز قبض دوره۳ . لطفا 
بفرمایند مشترک باید کدام را پرداخت کند.با 
این کار از مشترک دو بار پول گرفته می شود.

سلام خسته نباشید. خداخیرتان بده که  •
تغییراتی دربرگه آخر زندگی سلام دادید 
ولی خواهش من هنوز انجام نشده وآن این 
که قبل ازگران شدن روزنامه متن های کوتاه 
عاشقانه چاپ می کردید اگه امکان داره بازم 

چاپ بشه ممنون.
هفته نیروی انتظامی برپاسداران نظم  •

و امنیت مبارک باد. شایسته است به این 
ــوال پاسخ بدهند چــرا هــربــرگ پرینت  س
که بگیری 1000تــومــان است ولی برگ 
ــا که  ــودرو 6500 تــومــان. م ــ خــلافــی خ

می خواهیم پول پرداخت کنیم.
آقـــایـــان ربــیــعــی وشــریــعــتــمــداری بهتر  •

است دربــاره یارانه حرف نزنند چون اولی 
استیضاح شد ودومی فاتحه صنعت خودرو 

را با گران شدن خواند.
زیادتر شدن کودکان کار نتیجه افزایش  •

طلاق ها و نابه سامانی زندگی زوج ها بر اثر 
تورم وگرانی است.

چــرا زائــران اربعین ازخــدمــات رومینگ  •
به دلایــل مختلف و گرانی هزینه آن نباید 

استفاده کنند؟
ارزیابی مکرر و مستمر فراورده های نفتی  •

ازجمله بنزین وگازوئیل و تبدیل آن ها به 
سوخت های پاک وبی ضرر و بدون آلایندگی 
از مهم ترین برنامه های وزارت نفت باید باشد.

ــرای سرویس مــدارس  • ضریب ترافیک ب
از  کلاهبرداری  نوعی  پرترافیک  مناطق 

جیب والدین دانش آموزان است.
بیشتر مــردم ازبیکاری و گرانی پریشان  •

اند و در شهر شلوغ پر ترافیک آستانه تحمل 
شان کم می شود و یک دفعه عقده خودرا سر 
دیگران خالی می کنند. کم پولی یک دلیل 

نزاع و درگیری با خشم است !
پسران از کم پولی و بیکاری تن به ازدواج  •

حتی ساده هم نمی دهند !می گویند زندگی 
خرج دارد بچه حتی یکی هم بخواهیم بیاریم 
درآمدمان جواب گو نیست باید قید سفر را 

هم بزنیم حتی سالی یک بار !
چرا متأسفانه ایرلاین ها درپی سود جویی  •

ــی بیشتر از فرصت سفرهای  ــدزای و درآم
اربعین هستند و قصد خیانت به زائران امام 
حسین)ع( را دارنــد و در ارقــام ونــرخ های 

غیرعادلانه شان تجدیدنظر نمی کنند؟
خدا پدر بیامرز، اینترنت به نسل 5Gرسیده  •

ــواره ای؟! مسئولین  ــاه شما هــنــوز گیر م
فرهنگی باید کاری کنند که مردم به دنبال 

ماهواره نروند واینترنت را آن طوری که صحیح 
است استفاده کنند. شما کمی مطالعه کن 
ببین در محیط اینترنت بین جوانان چه چیزی 

تبادل می شود سرت سوت می کشد.
 بلیت عراق را که نمی تونین ارزون کنین  •

به تور ترکیه گیر میدین چرا ارزونه اون هم 
گرون بشه چی به شما می رسه؟ 

خراسان:گزارش مورخ 98/7/14ناظر 
به چرایی ارزانی تورهای ترکیه و گرجستان 
نبود. گــزارش ناظر به گرانی غیرمتعارف 

بلیت پرواز اربعین بود.
آقایان مسئول، نام عدالت را از روی سهام  •

عدالت بردارید زمانی سهام عدالت است که 
همه یکسان داشته باشند . 

حضورسارقان منازل وسرقت ازداخــل  •
خودرو درشهرک غرب مشهد نگران کننده 

است.  چرا فعالیت پلیس کم رنگ است؟
حداقل نتایج سیاست پوپولیستی آقای  •

ــژاد مسکن مهر، یــارانــه، سهام  احــمــدی ن
عدالت و... بــود. برجام ملت ضعیف را از 
هستی ساقط کرد و گرانی، بیکاری، فقر 
و... را به ارمغان آورد و مملکت را به متمولین 

واگذار کرد.
چه  • عــدالــت  سهام  جاماندگان  تکلیف 

می شود؟ ما که همه جوره سزاوار دریافت 
هستیم و نتوانستیم ثبت نام کنیم آیا بی 

عدالتی نیست که محروم بمانیم؟
رودخــانــه خـــواران وکــوه خـــواران نه تنها  •

حریم قانونی رودخانه هاو کوه های طرقبه 
اندبلکه  ــرده  ک ومشهدراتصرف  وشاندیز 
باسقف زدن روی رودخانه ها وتراشیدن کوه 
ها این منابع طبیعی متعلق به بیت المال 
ــوددرآورده اندوهیچ  ومــردم رادرتملک خـ
سازمان دولتی مسئول ازقبیل شهرداری 
ها، سازمان آب منطقه ای و ادارات مسکن 
وراه و... با آن ها برخورد نمی کند. انگارهمه 
این سازمان ها وادارات درخــواب عمیقی 
فرو رفته و چشم خودرابراین حجم عظیم 
تخلفات وغارت بیت المال بسته اند. سازمان 

های نظارتی وقوه قضاییه پیگیری کنند.

یادداشت  روز

  صابر گل عنبری 
کارشناس مسائل خاورمیانه

سخنگوی هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان 
ــن هیئت بــا بــرخــی از  ــاره بــه جلسه ای بــا اشـ
مسئولان قوه قضاییه گفت که در این جلسه 
قرار شد هیئت مشترکی تشکیل شود تا روی 
مشترک  تعامل  به  رسیدن  و  چهارچوب ها 
بین هیئت نظارت و قوه قضاییه کار کنیم. 
محمدجواد جمالی در گفت وگو با ایسنا اظهار 
کرد: هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان شب 
قضاییه  قــوه  از  هیئتی  با  جلسه ای  گذشته 
ــت. در ایــن جلسه اسماعیلی سخنگو،  داش
ــاون حــقــوقــی، رحــیــمــی مــشــاور  ــع مــصــدق م
پارلمانی، القاصی مهر دادســتــان تهران و 
تهران  استان  دادگستری  معاون  ستایشی 
حضور داشتند. این جلسه حول محور تعاملات 

بهتر بین قــوای قضاییه و مقننه به خصوص 
ــاره اجــرای قانون هیئت نظارت بر رفتار  درب
نمایندگان برگزار شد. وی در توضیح نتیجه 
این جلسه گفت: در ابتدا آقای اسماعیلی این 
پیام آقای رئیسی را اعلام کرد که ایشان کاملا 
قانون هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان را 

قبول دارند که باید اجرا شود. 
می بینند.  اشکال  آن  در  کسانی  اگــر  حتی 
همچنین دنبال تعامل خوب و حداکثری با 

هیئت نظارت و مجلس هستند.
جمالی ادامه داد: در این جلسه اعلام آمادگی 
شد که درباره پرونده هایی با حساسیت بیشتر 
برای توجیه بیشتر هیئت نظارت و اطلاع از 
کم و کیف جزئیات پرونده و احکام، قاضی 

برخی پرونده های حساس در هیئت نظارت 
حضور پیدا کند تا اختلاف نظرها کمتر شود. 
وی افزود: در نهایت قرار شد هیئت مشترکی 
تشکیل شود تا روی چهارچوب ها کار شود و 
تعامل مشترکی در قالب این چهارچوب ها به 
دست آید. این موضوع در جلسه بعدی مطرح 
می شود و به تصویب می رسد تا روی موارد 
تعامل باشد. جمالی در پایان یــادآور شد که 
این جلسه در زمینه جلسه قبلی هیئت رئیسه 
مجلس با رئیس قوه قضاییه برگزار شده است. 
ایــن جلسه موضوع تک تک پرونده ها و  در 
جزئیات آن مطرح نشد. نتیجه گیری کلی هم 
درباره تشکیل هیئتی مشترک برای رسیدن به 

چهارچوب ها بود. 

همزمان با سفر معاون اول رئیس جمهور به خراسان جنوبی

سوت عملیات راه آهن بیرجند- یونسی نواخته شد

فرخ نژاد - آرزوی دیرینه خراسان جنوبی بعد از 
17 سال به تحقق نزدیک و روز گذشته عملیات 
اجرایی راه آهــن بیرجند - یونسی به طول ۳2 
کیلومتر، همزمان با سفر معاون اول رئیس جمهور 
و با حضور »سلطانی فر« وزیر ورزش و جوانان و وزیر 

معین خراسان جنوبی آغاز شد.

هدف، توسعه اقتصادی منطقه     
معاون وزیر راه در این مراسم با اشــاره به فواید 
منطقه ای کریدور جنوب شرق گفت: راه اندازی 
کریدور جنوب شرق بــرای این است که شاهد 
توسعه اقتصادی در این منطقه محروم باشیم. 
مهندس »خادمی«، با بیان این که مقام معظم 
رهبری تاکید دارنــد تا بندرهای جنوب کشور 
رونق پیدا کند، افزود: سرمایه گذاری خوبی در 
بندر چابهار انجام شده است اما بار ریلی و حمل 
و نقل ضعیفی دارد و باید به سرعت مسیر ریلی 
این منطقه را تکمیل کنیم تا شاهد توسعه سرمایه 
گــذاری و اقتصاد باشیم. او، با اشــاره به این که 
کریدور هزار و 500 کیلومتر طول دارد، ادامه 
داد: باید آن را سریع تر تکمیل کنیم و به بهره 
برداری برسانیم که با اجرای آن پنج مرز به این 

شبکه ریلی متصل خواهد شد.

راه آهن شمال به جنوب، محور ارتباطی با      
اروپا

وزیر معین خراسان جنوبی در دولت هم گفت: 
پروژه راه آهن و کریدور شمال به جنوب از مهم 
ترین محورهای ارتباطی با اروپاست که در آینده 
مسیر حمل بار و مسافر را به 15 تا 18 روز کاهش 
می دهد. »مسعود سلطانی فر«، ابراز امیدواری 
کرد که این قطعه در کوتاه ترین زمان ممکن به 
بهره برداری برسد و برای دیگر قطعات تامین 
منابع شــود. وی با بیان ایــن که امید اســت در 
آینده ای نزدیک شاهد اتصال شهرهای خراسان 
جنوبی به شبکه ریلی باشیم، افزود: همچنین 
امیدواریم با تکمیل و بهره برداری از این پروژه 
مهم در شرق کشور، فرایند توسعه شرق کشور 
سرعت بیشتری بگیرد. او  با بیان این که این 
پروژه جزو مهم ترین پروژه های مطرح شده است 
که پیگیری های زیادی در وزارت راه و شهرسازی 
داشــت، افــزود: پــروژه راه آهن شمال و کریدور 
شمال به جنوب از مهم ترین محورهای ارتباطی 
اروپا با اقیانوس هند است. وی ادامه داد: این 
پروژه مسیر حمل بار ،کالا و مسافر در آینده را از 
۳8 تا 45 روز فعلی به 15 تا 18 روز کاهش می 

دهد که به نفع اقتصاد کشور خواهد بود.

ــارد ریـــــــال بـــــــرای خــط       ــیـ ــلـ ــیـ  900 مـ
بیرجند - یونسی

مدیرکل راه و شهرسازی خراسان جنوبی هم 
در این مراسم گفت: عملیات راه آهــن بیرجند 
- یونسی با اعتبار 900 میلیارد ریال اجرا می 
شــود. مهندس »مهدی جعفری«، با بیان این 
که پــروژه احــداث راه آهــن زاهــدان - بیرجند و 
اتصال به راه آهن بافق- مشهد یک پروژه مهم و 
راهبردی است، افزود: این پروژه به طول 901 
کیلومتر از زاهدان شروع می شود و در حد فاصل 
شهر زاهدان- سه راهی دشتک و عبور در امتداد 
بزرگراه زاهدان- زابل به شهر زابل و نقطه صفر 
مرزی میلک می رسد. وی اظهارکرد: کریدور 
مزبور در امتداد خود پس از عبور از سمت شرق 
شهر نهبندان و غرب شهر سربیشه با عبور از 
سمت شرق بیرجند و غرب قاین در ایستگاه 
یونسی به راه آهن بافق مشهد متصل می شود. 
به گفته وی قطعه اجرایی شماره 16 در حوزه 
بیرجند - یونسی به طول ۳2 کیلومتر و با مبلغ 

892 میلیارد ریال اجرا می شود.

خطیر       شرایط  در  بستی  جهانگیری:بن 
موجود نیست

آماج توطئه ها و طراحی های دشمنان به معنای 
آن نیست که در دل این شرایط خطیر، بن بست 
وجود دارد. معاون اول رئیس جمهور روز گذشته 
در ششمین همایش ملی روستا و عشایر که در 
خراسان جنوبی برگزار شد با بیان این که کشور 
و منطقه ما در شرایط خطیری قرار دارد  افزود: 
از دل همین شرایط بهترین فرصت ها خلق می 
شود و چنان که شاهد هستیم ایران به کانون ثبات 
منطقه تبدیل شده و امروز بخش قابل توجهی از 

راه حل هر کدام از مسائل منطقه مشارکت ایران 
ــران مسائل منطقه حل شدنی  اســت و بــدون ای
ــاره به  نیست. معاون اول رئیس جمهور، با اش
برگزاری این همایش در خراسان جنوبی گفت: 
40 درصد جمعیت این استان در روستاها زندگی 
می کنند و حتی در مناطقی نظیر سربیشه همه 
مردم روستانشین هستند و برگزاری این همایش 
در استان ابتکار خوبی است که باید ادامه یابد. 
جهانگیری، با بیان این که آمار اقدامات جمهوری 
اسلامی به ویژه در دولت های یازدهم و دوازدهم 
برای توسعه روستاها بی نظیر است، افزود: این 
در حالی است که در شش سال گذشته چهار و 
نیم سال نیز تحت تحریم آمریکا بوده ایم اما دولت 
در عین کمبود منابع تدبیر کرد که چگونه بدون 
وابستگی به بودجه اقدامات عمرانی در روستاها 
را نیز به پیش ببرد. متأسفانه در همین اوضاع عده 
ای چنان منفی بافی می کنند که کسی جرئت 
نکند بگوید جمهوری اسلامی اندک خدماتی 
هم انجام داده است.وی با تأکید بر این که ایران 
کشور با استعداد و قدرتمندی است گفت: به طور 
کامل واضح است که مشکلات کم نیست و مردم 
نیز از اوضاع گلایه مند هستند اما اگر همه دست 
به دست هم دهیم و با روحیه کار را ادامه دهیم 
اوضاع درست خواهد شد. به گزارش »خراسان«، 
هشت تفاهم نامه همکاری در ششمین همایش 
ملی روز روستا و عشایر با حضور معاون اول رئیس 
جمهور امضا شد که چهار تفاهم نامه مربوط به 
خراسان جنوبی است.همچنین  دوهزار و 480 
طرح حوزه روستایی با حضور معاون اول رئیس 
جمهوری در ششمین همایش ملی روز روستا و 
عشایر به صورت ویدئو کنفرانس در سراسر کشور 

به بهره  برداری رسید.

تاکید »رئیسی« بر تعامل حداکثری با مجلس و هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان

صالحی: قسمت ثانویه راکتور اراک در3 هفته آینده راه اندازی می شود 

رئیس سازمان انرژی اتمی از راه اندازی قسمت 
ثانویه راکتور اراک ظرف سه هفته  آینده خبرداد. 
به گزارش ایرنا »علی اکبر صالحی« عصر دیروز 
دوشنبه پس از حضور در کمیسیون آموزش مجلس 
شورای اسلامی در جمع خبرنگاران گفت: راکتور 
اراک قسمت اولیه و ثانویه دارد که بخش عمده ای 
از فرایندها در قسمت ثانویه انجام می گیرد. وی 
افزود: دوستان توانستند در چهار سال گذشته 

)پس از اجرای برجام( قسمت ثانویه را به جایی 
برساند که ما ظرف دو سه هفته آینده بتوانیم آن 
ــدازی کنیم و مهم تر از آن ماشین جای  را راه ان
گذاری و جابه جایی سوخت را هم که ناقص بود و 
یک بعد آن کامل نبود هم کامل شده و ظرف دو سه 
هفته آینده نصب می شود. رئیس سازمان انرژی 
اتمی درخصوص آخرین وضعیت واحدهای 2 و 
۳ نیروگاه بوشهر گفت: راکتور 2 و ۳ بوشهر هم دو 

سال است شروع شده که بر اساس برنامه ریزی در 
سال 1404 راکتور دوم و در سال  1406 راکتور 
سوم راه اندازی خواهد شد.  صالحی با بیان این 
که راکتور 2 طبق زمان بندی جلو می رود،اظهار 
کرد:  الان بزرگ ترین کارگاه صنعتی کشور از نظر 
دلاری در بوشهر در دست اجراست. این پروژه 10 
میلیارد دلار است و ما هیچ پروژه ای نداریم که به 

تنهایی 10 میلیارد دلار باشد.

شرق فرات زیر سایه جنگ! 
این گونه به نظر می رسد که ترکیه در آستانه 
شروع عملیاتی دیگر در داخل مرزهای کشور 
سوریه و این بار در منطقه حساس شرق فرات 
ــن گونه پیداست  ــن مــیــان، هــم ای اســت. در ای
که آمریکا میان هم پیمان نوظهور خود یعنی 
نیروهای کردی در شمال و شرق سوریه و هم 
پیمان دیرینه خــود یــک نــوع موضع بــه ظاهر 
بی طرفانه اما متمایل به ترکیه را اتخاذ کرده 
است. موضعی که دوبــاره بحث خیانت آمریکا 
به متحدان خــود را در فضای رسانه ای پیش 
کشیده است این نکته در بیانیه امروز کاخ سفید 
و محتوای تماس تلفنی رجب طیب اردوغــان 
با دونالد ترامپ هویدا بود. البته این بدان معنا 
نیست که این موضع آمریکا چراغ سبزی برای 
باشد  منطقه  ایــن  کل  بر  سیطره  جهت  ترکیه 
که هم این چــراغ سبز و هم این سیطره کامل 
دور از ذهن و قابل تحقق نیست و آن چه قابل 
پیش بینی است ایجاد یک منطقه امن است. به 
احتمال زیاد ترکیه عملیات خود را از سمت تل 
ابیض شروع کند که در مرحله نخست کنترل 
این منطقه و شهر مد نظر است تا نقطه اتکا برای 
توسعه عملیات به بخش های دیگر داخل سوریه 
باشد.حمله احتمالی ترکیه پس از آن صورت 
می گیرد که در چند ماه اخیر با هدف فشار بر 
آمریکا برای تامین خواسته های آنکارا و دست 
کشیدن از حمایت از نیروهای قسد )SDF( و 
پی.وای.دی و ایجاد یک منطقه امن با عمق ۳0 

کیلومتر در داخل خاک سوریه بارها تهدید به 
حمله کرده بود؛ اما با وجود حصول یک توافق 
اولیه با واشنگتن در دو ماه پیش برای احداث 
این منطقه بدون مشخص شدن جزئیات فنی 
آن، خواسته های ترکیه برآورده نشده و آمریکا 
هم زیر بار نرفته است.به نظر می رسد که آنکارا 
برای  موقعیت  بهترین  را  زمانی  شرایط  ایــن 
چنین حمله ای می داند و دردسرهای داخلی 
دونالد ترامپ و تحولات اخیر منطقه به ویژه در 
عرصه تنش میان آمریکا و ایران می تواند مشوق 
اردوغان برای آغاز این عملیات نظامی باشد؛ به 
این معنا که وقتی ترکیه مشاهده می کند هیبت 
آمریکا در مقابل پافشارهای ایران عملا زیر سوال 
رفته و شکسته شده و ابتکار عمل خاصی ندارد؛ 
همین مسئله مقامات آنکارا را جسورتر کرده و 
باعث می شود ملاحظات کمتری را نسبت به 
قبل راجع به واکنش های احتمالی آمریکا در 
تصمیم گیری ها درباره این حمله دخیل کنند.از 
سوی دیگر، طرف های منطقه ای دیگر همچون 
عربستان، امــارات و مصر نیز که در خصومتی 
آشکار با ترکیه بوده و کمک های مالی و نظامی 
به شرق فرات کرده یا می کنند، امــروزه بیش 
از هر زمانی و هر کدام به نحوی دچار بحران 
بوده و مشغله های خاص خود را دارند.در واقع، 
اگر ترکیه این بار تهدیدات خود را عملی کند، 
لابد نیم نگاهی به این تحولات داشته و همین 
انگیزه اش را بیشتر کرده است.به هر حال، باید 
منتظر ماند و دید حمله احتمالی ترکیه در چه 
سطحی خواهد بود؟ گسترده یا محدود؟ هر 
چند اولــی بعید است.آنکارا به دلایــل متعدد 
ژئوپلیتیکی و راهبردی می کوشد هر طور شده 
منطقه امنی داخل مرزهای سوریه ایجاد کند که 
عمق آن ۳0 کیلومتر در امتداد 460 کیلومتر 
ــرزی باشد؛ امــا چنین عمقی در واقع  ــوار م ن
مهم ترین شهرهای مرزی غالبا کردنشین در سه 

استان حسکه، حلب و رقه را در بر می گیرد و از 
این منظر عملیاتی کردن منطقه  امن در چنین 
گستره ای بسیار دشوار و حتی ناممکن به نظر 
می رسد. جدا از آن نیز، مانع دیگر پراکندگی 
پایگاه های آمریکا در این منطقه و همین خود 
مشکل بزرگی فراروی ترکیه است و بعید به نظر 
می رسد که آمریکا پایگاه های خود در کل منطقه 
را برچیند تا ترکیه بر کل آن سیطره پیدا کند. 
تخلیه برخی پایگاه های آمریکا در منطقه مرزی 
نزدیک به تل ابیض می تواند نشانه این باشد که 
حمله احتمالی ترکیه در محدوده خاصی است 
و گسترده نیست.البته این بار انگیزه حمله فراتر 
از دغدغه های همیشگی ترکیه دربــاره آینده 
شمال سوریه و تشکیل دولتی کردی در این 
منطقه است. یکی دیگر از مهم ترین عوامل بحث 
حضور آوارگان سوری در خاک ترکیه است که 
به یک مشکل سیاسی و اجتماعی تبدیل شده  
و حزب حاکم عدالت و توسعه به نوعی تاوان 
آن را در انتخابات اخیر شهرداری ها به ویژه در 

استانبول پس داد. 
حضور سه میلیون و 6۳0 هزار و 575 آواره 
سوری در ترکیه در سایه مشکلات اقتصادی 
اخیر این کشور به مسئله بغرنجی تبدیل شده 
و دولت اردوغان با ایجاد یک منطقه امن وسیع 
در شمال سوریه به دنبال بازگرداندن تعداد 
ــان است؛ تا از فشار  قابل توجهی از این آوارگ
داخلی ناشی از حضور آن ها بکاهد.اسکان این 
آوارگان در منطقه ای در شمال و شرق سوریه هم 
می تواند تا حدود زیادی ترکیه را از زیر فشارهای 
اقتصادی و سیاسی داخلی ناشی از حضور آن 
ها در داخل خاک خود بکاهد و هم یک منطقه 
حایل عرب نشین میان منطقه کــردی سوریه 
و منطقه کردی ترکیه ایجاد کند و این انگیزه 
هم جایگاه خاص خود را در لابه لای محاسبات 

ترکیه برای ایجاد منطقه امن دارد.

کشف انگورهای حاوی سوزن  در فروشگاهِ حومه ملبورن

پلیس استرالیا با دریافت گزارش دیگری از کشف 
سوزن داخل میوه که این بار در بار انگور مشاهده 
شــده از بررسی جزئیات ایــن پرونده خبر داد.
به گزارش ایسنا، پلیس استرالیا اعلام کرد: به 
دنبال مواردی از کشف سوزن در بار میوه، این بار 

وجود سوزن در انگورهای عرضه شده در یکی از 
فروشگاه های ایالت ویکتوریا گزارش شده است.

پلیس در گزارش های دریافتی به وجود سوزن در 
انگورهای خریداری شده از فروشگاهی در حومه 
ملبورن پی برد.خبرگزاری اسپوتنیک نوشت: 

طبق اعلام پلیس، افراد خاطی به بیش از 10 سال 
حبس محکوم می شوند.بر اساس این گزارش، 
همچنین در ماه سپتامبر چندین مــورد کشف 
سوزن در داخل میوه های توت فرنگی گزارش شد 

که پلیس استرالیا این پرونده را نیز بررسی کرد.

وزیر امور اقتصادی و دارایــی از بازگشت 27 
میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات غیرنفتی 
در 18 ماه گذشته خبر داد.به گزارش ایسنا، 
فرهاد دژپسند شب گذشته در حاشیه شورای 
گفت وگوی دولــت و بخش خصوصی اظهار 
کــرد: براساس بــرآوردهــای صــورت گرفته ما 
در 18 مــاه گذشته حــدود 61 میلیارد دلار 
صادرات غیرنفتی داشته ایم که از این میزان ارز 
45 درصد از صادرات به کشور بازگشته است. 
برای ما شکی وجود ندارد که صادرکنندگان 
ریشه دار ایران تمام تلاش خود را برای بازگشت 
این ارز به کشور انجام داده انــد اما قطعا باید 
پیگیری ها برای بازگشت رقم باقی مانده نیز 
انجام شود و ما مطمئن هستیم که در صورت 
بازگشت 55 درصد ارز باقی مانده بسیاری از 
نیازهای کشور برطرف خواهد شد.وی با بیان 
این که بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی 
در هفته های پیش رو موضوع معافیت مالیاتی 
صادرکنندگان را بررسی می کنند، افزود: تا 
پیش از دوران تحریم صادرکنندگان ۳0 روز 
زمان داشتند تا با بازگرداندن ارز حاصل از 

صادرات خود معافیت های مالیاتی قید شده 
در قانون را دریافت کنند. در ماه های گذشته 
و با توجه به مشکلات حاصل از تحریم، این 
زمان به چهار ماه افزایش یافت اما با توجه به 
درخواست بخش خصوصی مبنی بر کمک به 
صادرکنندگان در حوزه مالیات ما بررسی های 
لازم را انجام می دهیم تا صادرکنندگان در 
صورت ارائه مدارک لازم پس از چهار ماه نیز 

بتوانند تسهیلات مالیاتی را دریافت کنند.
وی ادامــه داد: امــروز یکی از اولویت های ما 
کاهش وابستگی به نفت و پی ریزی بودجه 
با استفاده از درآمدهایی مانند مالیات است 
اما در عین حال همان طور که امام علی)ع( 
در نامه به مالک اشتر قید کرده بودند که در 
دریافت مالیات باید مراقب شرایط تولیدکننده 
باشیم، ما نیز تــلاش می کنیم از وارد شدن 
جلوگیری  تولیدکنندگان  به  مضاعف  فشار 
شود.به گفته دژپسند، سازمان امور مالیاتی 
اعلام کرده در صورتی که مودیان مالیاتی تا 
پایان مهرماه مالیات خود را پرداخت کنند 
جرایم شان بخشیده می شود که این یک فرصت 

طلایی برای فعالان اقتصادی است.وی درباره 
میزان فرار مالیاتی ثبت شده در اقتصاد ایران 
نیز گفت: برآوردها عددی بین ۳0 تا 40 هزار 
میلیارد تومان را نشان می دهد. دلیل گسترده 
بودن دامنه این عدد تفاسیر مختلفی است که 
از فرار مالیاتی وجود دارد زیرا احتمال دارد یک 
مالیات معوق شده باشد یا بنا به دلایل دیگری 
دریافت نشود که این ها جدای از فرار مالیاتی 

محاسبه خواهند شد.
ــرای مودیان  ــت ب ــر اقتصاد، دول به گفته وزی
مالیاتی خوش حساب یک برنامه ریزی جدید 
را در دستور کــار قــرار داده تا آن ها بتوانند 
مورد  تسهیلات  ممکن  زمــان  درکوتاه ترین 
نــیــازشــان یــا گواهی نامه هایی را کــه بــرای 
حــوزه هــای کــاری شــان می خواهند دریافت 
کنند.دژپسند در پایان درباره آخرین وضعیت 
پیگیری اصلاح نظام بانکی خاطرنشان کرد: 
همان طور که رئیس جمهور در آغاز دوره کاری 
بنده در وزارت اقتصاد تاکید داشتند ما یک 
کار مستمر و عمیق را برای اصلاح نظام بانکی 

آغاز کردیم. 

وزیر اقتصاد خبر داد :

بازگشت 27میلیارد دلار ارزصادراتی در 18ماه


